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10. september 2014 

 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut vedr. eksport af uran: 
1. Fastholder Formanden for Naalakkersuisut sin påstand om, at Grønland i nær fremtid har potentiale til 
at placere sig i top-10, hvad angår uran-eksporterende lande? 
(Medlem af Inatsisartut Andreas Uldum, Demokraterne) 
 
Begrundelse: 
Greenland Minerals and Energy (GME) vurderer i sit eget materiale, at en mine i Kuannersuit vil generere 
en uranproduktion på omkring 500 tons - en mængde der på borgermøder siden er blevet nedgraderet til 
250 tons.  
 
Denne produktion vil udgøre i underkanten af 1 procent af verdens samlede produktion af uran, og ifølge 
senior forsker ved Dansk institut for internationale studier (DIIS) Cindy Vestergaard vil Grønland ikke være i 
nærheden af top-10 hverken med en produktion på 250 tons eller med en produktion på 500 tons.  
 
Det er derfor interessant at finde ud af, hvorvidt Formanden for Naalakkersuisut fastholder sin påstand 
eller om det er på tide, at den bliver modereret. 
 
Spørgsmålene bedes besvaret indenfor 10 arbejdsdage.  


